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Povinnosti vlastníků v ochraně lesa proti kůrovcům 

Ing. Křenek 

Prozatím je kůrovec v základním stavu, situace se však může rychle změnit. Jeden vlastník, který se 

staví k preventivním povinnostem laxně, ohrožuje ostatní vlastníky. Důležité je včas varovat.  

Příčiny – hlavním důvodem je oslabení smrkových porostů. Tyto potřebují určitou zásobu vody. 

Mohou se tak přirozeně bránit. Změna klimatu – tropické teploty, mírné zimy, kůrovec tak 

nevymrzne, dokáže přezimovat. Platí pravidlo pětinásobku, pokud se kůrovec vyskytuje, příští rok 

můžeme očekávat minimálně pětinásobek kůrovcové hmoty. Další faktor je plodnost, strom je 

náchylnější k napadení. 

Ekonomika – nízká cena napadeného dřeva. 

Druhy kůrovců – je jich spousta, největší hrozbou je lýkožrout smrkový – nepřítel smrkového lesa nad 

stáří 60 let. 

Kontrola výskytu a odchytu kůrovců – vlastník lesa je povinen zajišťovat kontrolu stavu lesa, vést 

evidenci o zpracování kůrovcové hmoty, o datu dle porostů, vést evidenci písemnou i grafickou. 

Odchyt se provádí z jara buď formou lapáků, nebo feromonových lapačů. Termín na zpracování 

kůrovcových stromů (napadených od podzimu do jara) je do 31. března, les by měl být čistý. Pokud 

se zjistí kůrovcové stromy po tomto termínu, vlastník má 14 dnů na zpracování, asanaci a odvoz.  

Asanace – pokud se vytěží kůrovcové dříví, kdy je vývoj kůrovce ve stadiu maximálně vajíček nebo 

larválních chodeb, nejlepší způsob asanace je dříví naložit a odvést zpracovatelské firmě. Pokud se již  

vyskytují kukly a brouci, je třeba asanovat kůrovce u pařezu – odklonit ručně, pilou nebo chemickým 

postřikem (dle schváleného seznamu). 

Postihy za neplnění opatření – sankce pro vlastníky lesa za neplnění povinností 100 tis. Kč. V případě, 

že způsobí kůrovcovou kalamitu, která ohrozí plnění funkce lesa, je to až 1 mil. Kč. 

Žádost o spolupráci – obec musí být vzorem v ochraně lesa pro drobné vlastníky lesů. Na 

soukromníky nezbývá čas, žádáme o vstřícnost směrem k soukromníkům (poskytování osob, 

techniky atd.), aby lesy byly čisté a zamezilo se tak šíření kůrovce.  

Diskuse 

Dotaz: co platí pro smrky, platí i pro jedle? 

Ing. Křenek: na jedli se rovněž vyskytuje kůrovec, a sice kůrovec jedlový, ten však není kalamitní 

škůdce. Uložená opatření a prevence se vztahují pouze na smrkové porosty, kde je kalamitní škůdce 
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lýkožrout smrkový, lýkožrout lesklý a lýkožrout severský.  Vlastníci lesů s jedlovými porosty se 

nemusí obávat. 

Veřejnoprávní smlouvy uzavřené mezi městem Uherské Hradiště a 

obcemi ve správním obvodu 

Mgr. Botek 

Více viz prezentace.  

Veřejnoprávní smlouvy – výkon speciálního stavebního úřadu na 

místních komunikacích, zápisy do RUIAN 

Ing. Novosad 

Úvodní informace - reorganizace úřadu – ke dřívějšímu stavebnímu odboru byly nově přesunuty 

některé agendy (životní prostředí, územní plánování, speciální stavební úřad). 

Zápis obce do RUIAN – stavební úřady mají jinou územní kompetenci než obce ORP. Můžeme výkon 

činnosti nabídnout pouze obcím, které pod nás spadají (nutné si požádat, neděláme z vlastní 

iniciativy). Obce, které pod nás nespadají, předpokládám, že smlouvy sepsané mají.  

Co zápis představuje - zadávají se tam stavební objekty, které nepodléhají stavebnímu povolení 

(např. garáže do 25 m2, stavby od 16 do 25 m2 umisťované na pozemcích rodinných domů, dále 

názvy ulic, čtvrtí, místní veřejné prostranství, atd.). 7 obcí spadajících pod nás má možnost na tuto 

činnost uzavřít veřejnoprávní smlouvu. Smlouvu můžeme uzavřít pouze na tu činnost, kterou 

vykonává stavební úřad.  

Poplatky – nejsou vysoké, zápisů není mnoho. 

Pro obec je problematické rozhodnout, které stavby zapisovat. Pokud si obec požádá o uzavření 

smlouvy, pak budou stavby, které jsou předmětem zápisu, buď uvedeny přímo ve smlouvě, nebo jim 

je dodáme jako samostatnou přílohu  smlouvy.  Obecný seznam staveb je dohledatelný. Stavby 

podléhající povolení automaticky evidujeme my. 

Více viz prezentace.  

Výkon speciálního stavebního úřadu na místních komunikacích 

Při změně zákona se nedopatřením obecní úřady staly speciálními stavebními úřady pro místní 

komunikace. Měla by být provedena náprava, v první novele to zřejmě ještě nebude.  

Jedná se o práce, které podléhají povolení – nové stavby nebo jejich stavební úpravy, případně 

udržovací práce. Povolení může vydat pouze speciální stavební úřad, případně obecní úřad, pokud si 

zabezpečí osobu, která má potřebné oprávnění (minimálně zkoušky odborné způsobilosti). Jinak lze 
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uzavřít veřejnoprávní smlouvu s námi. Pokud nebudete stavby realizovat, je zbytečné řešit. Opět je 

potřeba požádat, neděláme z vlastní iniciativy. 

Více viz prezentace.  

Pořizování územně plánovací dokumentace 

Ing. Novosad 

Spolupráce s obcemi je na velmi dobré úrovni.  

Územně plánovací dokumentace (ÚPD) – jsou to zásady územního rozvoje, zpracovává se na území 

kraje. Územní plán, regulační plán a územní studie jsou dokumenty, které schvaluje obec.  

Pořizovatelem ÚPD je obec ORP a obecní úřad. Obecní úřad může tuto činnost provádět, pokud má 

personální obsazení osobami s příslušnou kvalifikací specifikovanou zákonem. V opačném případě 

může požádat nás.  

Pořizovací proces – o žádosti o pořízení či změně rozhoduje ZM, žádost schvaluje RM (kde není RM, 

tak ZM). Do procesu vstupují obec, projektant, občané, zástupce veřejnosti, určené orgány a 

pořizovatel.  

Úhrada nákladů – záleží na způsobu pořízení.  

Problém je nejednotný přístup ZM k některým lokalitám. Je dobré sjednotit názor. 

Apelujeme na ochranu veřejných zájmů (např. ochrana pitné vody) – my, jakožto pořizovatelé, toto 

sledujeme, někdy dochází k nesouhlasům ze strany obce s tím, co je navrženo ve spolupráci 

s projektantem. Návrhy však vychází z platných zákonů.  

Více viz prezentace.  

Spolupráce se sociálními pracovníky 

Mgr. Karlíková 

Oblast sociálně právní ochrany dětí (SPOD) 

Některé obce nemají uzavřenu veřejnoprávní smlouvu, musí mít tedy vytvořeny standardy kvality 

SPOD, kontroluje krajský úřad.  

Apeluji na vaši iniciativu, pokud se vám bude jevit, že v některé rodině není něco v pořádku, stačí 

kontaktovat sociální pracovnici. Mimo pracovní dobu lze kontaktovat Policii ČR, pohotovostní služba 

SPOD zareaguje. 
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V rámci standardů máme povinnost jednou ročně navštěvovat vás na obcích a informovat se 

vzájemně, vyslechneme si možná rizika z vašeho pohledu, nastavíme spolupráci. Obce jsou pro nás 

důležitými partnery. S klientem pracujeme individuálně. Hledáme způsob řešení, dokud se dá najít. 

Složitější případy řešíme ve spolupráci s dalšími subjekty.  

Plánování sociálních služeb 

Sociální pracovnice mají rozděleny obvody dle územního principu. Pokud víte o klientovi, který 

potřebuje pomoc, pošlete jej k nám, budeme s ním pracovat a hledat řešení, případně i ve spolupráci 

s dalšími subjekty. Jedná se o rizikové situace - zadlužení, ztráta bydlení, domácí násilí.  

Lidé nemají přehled, jakou službu mohou využít, informace: 

- na Uherskohradišťsku: http://socialnisluzby.mesto-uh.cz/ 

- ve ZK: http://www.socialnisluzbyzk.cz/ 

- celostátně: http://iregistr.mpsv.cz/ 

 

Má návaznost na střednědobý plán krajského úřadu, což je důležité pro financování služeb, 

momentálně se řeší zapojování obcí do financování. Je to problematické. 

V Uherském Hradišti aktuálně řešíme zřízení nízkoprahového denního centra pro osoby ohrožené 

sociálním vyloučením.  

Novinky - služby nově nikoliv podle cílových skupin, ale podle řešené situace. Osoby lehce nemohoucí 

by měly co nejdéle setrvat v domácím prostředí.  

Připravuje se zákon o sociálním bydlení, účinnost zřejmě od června 2017, měla by být předpokládaná 

aktivní role obcí k zajištění co nejširšího spektra možností bydlení.  

Diskuse 

Připomínka: kraj počítá, že se obce zapojí do financování sociálních služeb, nějak rozhodne, my se 

k tomu budeme muset vyjádřit.  

Připomínka: zašleme paní radní ostrý nesouhlas, nebudeme čekat. Kraj na nás přenáší náklady, které 

jsou nekontrolovatelné - spolufinancování některých služeb je vyšší než činí příjem z rozpočtového 

určení daní. Jedná se o pravomoc, která je dána kraji, nechť toto řeší kraj. Pomůžeme, ale přiměřeně. 

Podle spoluautorky zákona budou mít obce povinnost zřídit toto bydlení, stát je podpoří, ale obce 

budou mít povinnost bydlení doprovázet sociální službou, menitoringem občanů, kteří nemají zájem 

se začlenit. Pro obce je to nepřekonatelný problém. 

 

http://socialnisluzby.mesto-uh.cz/
http://www.socialnisluzbyzk.cz/
http://iregistr.mpsv.cz/
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Krizové řízení 

Ing. Lacka 

Nabídka konzultace pro obce – je možné kdykoliv se k nám dostavit. 

Více viz prezentace.  

Informace z Ministerstva vnitra 

Mgr. Janůšková 

V Uherském Hradišti budeme opět působit v rámci konzultačních dnů, a to jednou za 14 dnů, více 

informací na www.mvcr.cz/odk. 

Projekt Místní poplatky – po novele zákona o místních poplatcích (č. 266/2015) obce tuto zohlednily, 

zejména co se týče místního poplatku za odpad, většina obcí splnila. Ti, kteří nám neposlali novou 

vyhlášku, apeluji, aby tak učinili, mají povinnost zasílat vyhlášky MV.  

Problém je společná zodpovědnost nezletilců za nezaplacení poplatku – dnes je v rozporu se 

zákonem. Z tohoto důvodu je nutné přistoupit k novele.  

Osvobození a úlevy -  některé věci naráží na zákon, většinou jde o diskriminaci ostatních poplatníků. 

Pokud je uvedeno, že osvobození se poskytuje osobě s trvalým pobytem, je to diskriminační pro 

cizince (užít formulaci pouze FO nebo FO s pobytem). 

Prokazování nároku na osvobození - obce dávají jednotlivé důkazní prostředky, což není dobře, 

naráží na to, zda je to hmotně-právní nebo už procesně-právní podmínka. Nechte na zvláštním 

právním předpisu (daňový řád), kterým se prokazují nároky na osvobození.  

Osvobození pro osoby pobývající dlouhodobě v cizině – termín „dlouhodobě“ je potřeba 

konkretizovat. Pokud přenášíte důkazní břemeno na osobu blízkou (např. osoba ve vězení), máte ji 

uvedenu v rámci osvobození včetně povinnosti předložit doklad, naráží taktéž na daňový řád.  

 

Novela zákona o přestupcích – bude se týkat úpravy nočního klidu v OZV, od 1. 10. 2016 nebude 

dána možnost obcím poskytovat individuální výjimku pro zkrácení doby nočního klidu nebo 

nestanovení žádné doby nočního klidu. Dříve vyhláškou byla zmocněna např. RM k tomu, aby mohla 

stanovit výjimku pro určité akce, kdy doba byla zkrácena. Už to možné nebude, všechny výjimečné 

případy budete muset upravit ve svých OZV.   

Metodika k Požárnímu řádu – vzor je na stránkách MV. 

Právo člena ZM na informace, uzavíraní dohod se členy ZM - nová stanoviska na stránkách MV. 

http://www.mvcr.cz/odk
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Připravuje se metodický materiál k veřejnému pořádku. 

Diskuse 

 

Dotaz: rušení nočního klidu - jak je to s pyrotechnikou?  

Mgr. Janůšková: můžete regulovat, ale ne na celém území. Můžeme regulovat časově i místně, ale 

musí to být vyjmenováno. 

 

Dotaz: pokud vyhlášku vydáme a občan bude chtít protáhnout svoji akci přes 22 h – lze to? 

Mgr. Janůšková: porušuje přestupkový zákon, vystavuje se sám postihu. 

 

Dotaz: jestliže obec nevydá vyhlášku o nočním klidu, může se stát, že po 1. 10. 2016, pokud bude 

půlnoční mše a zpívání koled, může přijít udání na obec ohledně porušování nočního klidu?  

Mgr. Janůšková: ano, zde není žádná změna.  
 

Informace o dotačním projektu – Územní studie uspořádání krajiny pro 

území ORP 

Ing. Ševčík 

Je vypsán dotační titul MMR na studii uspořádání krajiny pro ORP, komplikace – studie by se měla 

vydávat na celé území ORP (návaznost územních záležitostí), žádat však mohou pouze obce ORP.  

Právním subjektem je tedy město Uherské Hradiště. Předpoklad ceny studie 2-3 mil. Kč, město by to 

stálo 200 – 300 tis. Kč, otázkou je, zda bychom po vás vymáhali podíl, což je asi 4 tis. Kč na obec. 

Máme systémové nástroje – územní plán a komplexní pozemkové úpravy.  Územní plán pouze 

umožnuje opatření v krajině, nemůže je nařídit. 

Komplexní pozemková úprava – úpravě předchází podrobný průzkum území, poté se navrhne 

přeparcelizace, časově náročné, jedná se s vlastníky. 

Pozemková úprava se ne vždy zajímá o rekreační nebo estetickou funkci krajiny. Obcím může studie 

prospět, přinese nový pohled na krajinu. Prioritně se řeší zástavby, krajina bývá zpravidla upozaděna. 

Územní plán je ze zákona dost obecný, studie by se mohla zabývat liniovými a bodovými prvky 

v krajině.  

Možnost shlédnout - ZLK zpracoval pilotní projekt - územní studie krajiny na hranici dvou ORP UH a 

Zlín v obcích Kelníky a Zlámanec. 

Více viz prezentace.  
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Kamerový systém v obcích v součinnosti s Městskou policií Uh. Hradiště 

Bc. Pauřík 

Základem takových opatření je prevence a dohled nad pořádkem v dané obci. Další využití – 

koordinace složek integrovaného záchranného systému, riziková fotbalová utkání, atd. Máme 

zákonná opatření shromažďovat data. Data musí být ve správě osob, které zákon ustanovuje, aby 

nedošlo k jejich zneužití.  

Co se týká spolupráce s obcemi na základě veřejnoprávních smluv, máme omezené možnosti.  

Více viz prezentace.  

Dotaz: jsou ještě nějaké otazníky, co se týká Úřadu pro ochranu osobních údajů, chráníme majetek, 

abychom nenarazili.  

Bc. Pauřík: pokud bude systém spravovat osoba, která je oprávněná dle zákona o Policii ČR, 

k žádnému rozporu nemůže dojít.  

 

Dotaz: jak by měla vypadat úplata za takovou službu?  

Bc. Pauřík: kdybychom měli data přenášet k nám, bylo by to náročné.  

Ing. Blaha: zatím jsme žádný takový požadavek nedostali, cena by vycházela z nákladů na takovou 

službu.  

Bc. Pauřík: nejvýhodnější je online přístup, jinak účinnost až o 50 % horší. 

 

Dotaz: nemůže to být jiná osoba než strážník? 

Bc. Pauřík: ano, takový pracovník MP ale musí být proškolený a musí žádat o pověření ke zpracování 

těchto dat. Obec žádá o výjimku, složitější proces. 

 

Dotaz: informovali jste občany UH, kde máte kamery umístěny? 

Bc. Pauřík: ano, musíme tak činit ze zákona.   

 

Dotaz: lze snímat náměstí? 

Bc. Pauřík: můžete snímat celé prostranství bez ohledu na majetkové vlastnictví, je to veřejně 

přístupná část. Upřesňuje zákon o obcích. 
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Příprava registru přestupků 

Ing. Havelka 

Dochází k finalizaci registru přestupků.  

Dopravní přestupky – v současné době jsou evidovány v registru řidičů. Evidence trestných činů – 

eviduje trestní rejstřík. Přestupky obecné (proti občanskému soužití, majetkové, proti veřejnému 

pořádku) – vychází ze zákona č. 200 o přestupcích a právě novela č. 204 z loňského roku nám přináší 

registr přestupků, který by měla začít fungovat od 1. 10. 2016. Jde tedy o rozšíření evidence 

přestupků všeobecných. 

Pro obce, které mají s městem uzavřenu veřejnoprávní smlouvu, tento úkon zabezpečíme. Jiný je 

přístup v případě městské policie, kdy zabezpečíme zápis přestupků do registru my. Obecní úřady, 

které mají MP, přestože mají veřejnoprávní smlouvu, budou muset záznam zabezpečit. 

Více viz prezentace.  

Dotaz: systém bude nastaven obdobně jako rejstřík trestů? Osoba bude moci požádat a sama zjistit, 

jestli je veden proti ní nějaký přestupek? 

Ing. Havelka: zatím v tomto nemáme praxi, ale zřejmě ano. Pokud někdo zažádá, dostane výpis. 

 

Dotaz: bude zde veden např. i přestupek za nezaplacené parkování?  

Ing. Havelka: ne, bavíme se o přestupcích všeobecných. Dopravní přestupky jsou evidovány v registru 

řidičů (všechny nad 1000 Kč).  

 

Dotaz: přestupky – přestupek je předán policii, ta jej postupuje obci ORP k přestupkové komisi – jak 

to probíhá u přestupkové komise? Může tato dát sankci věčným stěžovatelům? Platíme za projednání 

přestupku, za 14 dnů se může situace opakovat.  

Mgr. Botek: nemáme přestupkovou komisi, věc řeší jednotliví zaměstnanci na oddělení přestupků dle 

správního řádu. Každý přestupek musí být řádně prošetřen.  

Ing. Havelka: přestupkový zákon ve své novele řeší recidivu jednotlivých přestupků, trestá výrazněji.  

Dotaz: přestupky se projednávají v UH, my se nedozvíme výsledek? 

Ing. Havelka: ne, toto mohou pouze účastníci řízení. 

 

Informace z oblasti předškolního vzdělávání 

Mgr. Blecha 

Od roku 2020 bude uvedeno v novele školského zákona, že předškolní vzdělávání se organizuje pro 

děti zpravidla ve věku od 3 do 6 let, nejdříve však pro děti od 2 let. V zákoně ale není uvedeno, že 

byste měli zajistit vzdělávání pro všechny 2 až 5 leté děti.   
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Bude tedy povinné předškolní vzdělávání, stejně jako u povinné školní docházky v ZŠ, ale jen pro 

předškolní děti.  

Zápis do 1. ročníku ZŠ nyní probíhá v určitém termínu, u MŠ jste zatím termín určovali sami, novela 

říká, že od  1. 1. 2017 bude jednotný termín pro zápis do MŠ (od 2. 5. do 16. 5.). 

Pokud máte 2 a více MŠ, budete si muset vytvořit školské obvody, tzn. vyjmenovat ulice, ze kterých 

děti půjdou do MŠ – tato bude pro ně spádovou školkou. Rodiče si mohou vybrat i jinou než 

spádovou. 

Povinné předškolní vzdělávání – obce budou mít povinnost předat seznamy dětí (s dostatečným 

předstihem ředitelům škol), které mají nastoupit do 1. ročníku ZŠ a nebo mají být v povinném 

posledním ročníku MŠ. 

Rodiče se u dětí MŠ (v povinném posledním roce před nástupem na ZŠ) budou moci rozhodnout, zda 

budou děti vzdělávat doma. 

I když nemá obec ZŠ, má povinnost předávat seznamy ředitelům spádové školy – zákon v takovém 

případě říká, že obec uzavře dohodu s jinou obcí, která má zřízenu ZŠ a poté prostřednictvím OZV 

vyhlásí školský obvod, ve kterém bude tato zahrnuta, přestože jde o ZŠ, kterou zřizuje jiná obec.  

Dotaz: potřeba dětí se vyvíjí s ohledem na jejich věk a možnosti vzdělávání – bude stanovena 

kategorie pro děti 2 – 3 leté? Jejich nároky na personální obsazení, kapacitu či pomůcky jsou jiné než 

u dětí starších. 

Mgr. Blecha: 2 leté děti budou moci do MŠ až od roku 2020, do té doby dle MŠMT bude provedena 

změna financování regionálního školství, ve kterém by měla být zohledněna novela školského zákona. 

 

Dotaz: rodič se může rozhodnout, do které školky dítě přihlásí - nejdříve se ze spádového obvodu 

budou brát děti a poté se doplní? 

Mgr. Blecha: postup je stejný jako u ZŠ. Spádoví žáci mají ze zákona právo na místo. Pokud je 

nebudou chtít jinam, musí je vzít spádová škola.  

 

Dotaz: jaká je rezerva počtu míst v našem kraji? Rodiče poukáží, že školka není naplněná, ale přitom 

vedení školky ví, že je povinnost zachovat rezervu pro určité množství dětí. My, jakožto zřizovatelé, 

bychom měli zřídit kapacitu, která by měla být dostupná a držet tedy i rezervu. Jaká je obvyklá míra 

rezervy? Je dáno kapacitou školky? 

Mgr. Blecha: hygieny kontrolují MŠ, stalo se, že snížili nejvyšší povolený počet dětí. Nemají dostatek 

personálu ani m2. MŠMT by reagovalo, že v minulosti vyhlásilo dotační program na rozšíření školek. 

Dotaz: ano, ale dotační titul byl zaměřen na výstavbu nových kapacit, MŠMT jako kapacitu nevnímá 

jednoho žáka, ale jednu výchovnou jednotku. Pokud žadatel neprokázal, že po dobu 6 let nebude mít 

demograficky naplněnou tuto výchovnou jednotku, byla vyloučena z potencionálních uchazečů. 
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Dotaz: dříve byly kategorie dětí 2-3 let záležitostí sociálního systému, nyní přešlo na MŠMT, potažmo 

na obce.  

Ing. Stojnová: obce toto rozporovaly, nyní se mají zajištovat kapacity pro 2 leté děti - je to až za 4 

roky, nevíme, kolik dětí se narodí. Neznamená to také, že každé 2 leté dítě rodiče do školky přihlásí.  

 

Dotaz: školka není povinna přijmout 2 leté děti? 

Mgr. Blecha: povinnost a spádovost platí pouze pro předškoláky.  

Dotaz: možná je to otázka výkladu a toho, jak krajské úřady (jakožto odvolací orgány) budou tento 

výpad akceptovat či nikoliv. Vývoj je takto popsán, ale před minulou novelou bylo v zákoně něco 

jiného.  

 

Dotaz: máme pouze MŠ, nikoliv ZŠ. Máme-li spádovou školu, se kterou máme uzavřenu smlouvu, s 

ostatními školami, do kterých se rodiče rozhodnout dát děti, už nemusíme mít uzavřenu smlouvu? 

Mgr. Blecha: obec by měla zajistit buď vlastní školu, nebo to řešit pomocí smlouvy a následně OZV.  

 

Dotaz: pokud máme jen MŠ, ale taktéž k nám chodí děti z okolních obcí, zřejmě se nemůžeme chovat 

jako spádová škola? 

Mgr. Blecha: od 1. 1. 2017 už se jako spádová škola chovat budete.  

 

Dotaz: do naší školky chodí děti z dalších 2 obcí, kde není zřízena MŠ. Je žádoucí mít uzavřenu 

smlouvu (obec s obcí)? 

Mgr. Blecha: pokud se to bude týkat předškoláků, tak je zahrnete do povinného počtu. Zákon říká, že 

by měla být dohoda mezi dvěma obcemi.  

 

Místní akční plán vzdělávání 

Ing. Stojnová, Bc. Malovaná 

MAP školství - cílem je lepší systém vzdělávání, navázání trendů, metod a způsobu řízení ve 

školství.  

Dojde k vytvoření strategického rámce – smlouva, ve které budou popsány strategické záměry za 

celý správní obvod. Vytvořením dohody je podmíněno čerpání prostředků do školství z IROPu.  

Na realizaci byly vyhlášeny výzvy, vstoupili jsme do nich v první lhůtě. Strategická dohoda by měla být 

zpracována v lednu 2017. Pokud bude dřívější termín, splníme cíl tak, aby školy mohly na finance 

dosáhnout.   

Územní vymezení – v každé oblasti vzniknou plány, musíme zasáhnout všechny MŠ a ZŠ v naší oblasti, 

na území UH i soukromé a speciální školství. Celou agendu zaštítíme, budeme žadatelem o dotaci, 
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nositelem projektu. Chceme spolupracovat a komunikovat s vámi, budeme vycházet z vašich 

podnětů.  

Od 1. 6. 2016 spouštěna realizace. 

Jednotlivé území bude rozděleno do 6 oblastí – jedna oblast je město UH a další 5, které kopírují 

oblasti MAS. S těmi spolupracujeme, budou mít roli koordinátora.  

Vznikne řídící výbor, bude se scházet jednou za půl roku. Dne 29. 6. ve 14 h první zasedání řídícího 

výboru – místo bude upřesněno. Užší řídící výbor vzejde ze širšího týmu. 

Bc. Malovaná: koordinátory území nominovaly MAS. Na jednání řídícího výboru je možná účast i 

jiných starostů, ředitelů mimo výbor.  

Výzva MŠMT – jsou dána tři nosná povinná témata.  Budeme o těchto diskutovat se starosty, řediteli 

škol. MAP by měl být důležitým zdrojem informací pro MŠMT. 

Plánujeme vzdělávací akce pro ředitele. 

Nejdůležitější je dohoda o investičních akcích i prioritách.  

Strategický rámec jsme povinni odevzdat do 6 měsíců od zahájení fyzické realizace, tedy od 1. 6. 

2016. Tzn., že bychom nestíhali termín k 30. 9. 2016, který byl do nedávna povinný – nyní je již pouze 

doporučený.  

Strategický rámec je živý dokument, můžeme jej aktualizovat. Je potřeba, aby byl tvořen na základě 

SWOT analýz - taktéž prodiskutujeme s řediteli a starosty.  

Pokud máte investiční záměr vybudovat učebnu (přírodovědnou, jazykovou, pc), musíte si nechat 

zpracovat projektové dokumentaci a mít stavební či jiné povolení do stanovených termínů.  

Dotaz: pokud si necháme zpracovat projekt na akci, jde o uznatelný náklad? 

Ing. Stojnová: ano, je to uznatelný náklad, musíte si předfinancovat. Pokud budete úspěšní, můžete si 

vyúčtovat náklady. Nebudeme to vědět jistě až do té doby, než bude výzva vyhlášena. Pro samotnou 

žádost je potřeba projekt, pravomocné územní rozhodnutí, žádost o stavební povolení, položkový 

rozpočet stavby. Pokud budete chtít pouze pořizovat vybavení, je třeba cenový průzkum – minimálně 

od 3 dodavatelů a nejméně jednu, ideálně 2 odpovědi.  

 

Vize – i IROP by měl financovat infrastrukturní věci tam, kde je potřeba stavební povolení (co je 

spojeno se zásahem do majetku, který vlastní zřizovatel). Věci pořizované z IROPu by měly být 

komplementární s tzv. šablonami. Budou zvýhodněné projekty, které budou mít jak stavební část, tak 

i část šablon.   

 

Šablony – alokované částky 200 tis. Kč na školu, školku + 2200 Kč na žáka. 
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V rámci MAPu spustilo MŠMT dotazníkový průzkum, šlo přes MAS. Máme agregovaná data za celé 

území, budeme dělat výstup.  

MAS získaly jako jeden ze zdrojů financování svého provozu alokaci z technické pomoci OPVK, MŠMT 

řeklo, že pracovníci MAS budou dělat servis pro školy právě ohledně šablon atd., je to tématika 

odborná, MAS se toho zhostily dobře. Byla by ku prospěchu koordinace. Doporučujeme tedy 

ředitelům spojit se s MAS. 

Ing. Stojnová: jestliže bude někdo uzavírat smlouvu s odbornou firmou, v případě problémů 

doporučujeme uvést, že zodpovědnost nese dodavatelská firma. Pokud budujete učebnu, 

bezbariérový přístup je také uznatelný náklad z IROPu.  

Bc. Malovaná: monitorovací systém umožňuje přístup několika lidem, školy budou mít svůj účet, 

ředitel bude do něj moci vstoupit jako zástupce správce. Také zprávy na email (tzv. depeše) přijdou 

vždy všem osobám, které jsou tam uvedeny. V systému lze vidět vše, co se děje. 

Ing. Stojnová: vzhledem k posunům termínů k investicím budeme kontaktovat starosty i ředitele škol. 

Více viz prezentace.  

 

 

Uherskohradišťská nemocnice, a. s.  
MUDr. Sládek, ředitel 

Informace o činnostech nemocnice. 

Pan ředitel zašle starostům některé z prezentovaných záležitostí elektronicky (možnost podílu na 

financování lavičky v areálu nemocnice, pozvánky na akce, propagační materiály atd.) 
 

UTB – Fakulta logistiky a krizového řízení 

Mgr. Tomaštík, PhD., proděkan 

Informace o činnostech UTB. 
 

EDUHA, s. r. o. 

Ing. Slováček 

Informace o činnostech společnosti.  
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Pokračování porady starostů dne 26. 5. 2016 

 

Slovácké slavnosti vína  

p. Pavlíček 

Přítomní obdrželi materiál Ekonomické dopady akce Slovácké slavnosti vína a otevřených památek.  

 letošní slavnosti budou probíhat 9. -11. září 2016 

 je připraveno více než 150 programů, 80 klasických, 7 mikroregionů, které mají svůj program 

 snažíme se dostat program mikroregionů do okrajových částí tak, abychom 40 tis. 

návštěvníků slavností rozmělnili po městě  

 program je od řeky Moravy – plavba na lodi, přes centrum, Vinohradskou ulici, nově v muzeu 

parku Rochus 

 letos zahajuje region Buchlov, slavnostní zahájení bude na Masarykově náměstí, dříve to 

bývalo v divadle 

 přímé náklady jsou zhruba cca 2,5 mil. Kč, veškeré akce (programy) jsou zdarma, na výjimku 

plavby lodí, kde se bude platit 20 Kč 

 jsou připraveny programy pro děti, bude více zaplněno Mariánské náměstí a náměstí 

Jezuitské koleje těmito akcemi 

 bude se navyšovat počet sociálních zařízení 

 Na každou obec je vyčleněno 5 tis. Kč, jež bude předáváno přes mikroregion, je na zvážení 

mikroregionu, jak tyto peníze využijí. 

 Největší problém je před pódiem na náměstí, bylo to zkráceno na minimum, všichni mají limit 

na prezentaci 1 minutu – loni byl průvod rychlejší o hodinu, snažíme se jednotlivé 

mikroregiony, jak projdou náměstím, ať jdou na své stanoviště a začne program 

Dotaz: zda si starostové nestěžují na místa, jež mají k dispozici - zvažovali jsme, že navrhneme 

mikroregionům, že by si místa točili.  

Závěr: mikroregiony jsou zvyklé na své místa 

 

Připomínka: udělat větší prostor – uličku na odchod vystupujících z náměstí 

Připomínka: když děláte centrální program, udělat jej dřív, než dělají mikroregiony.  

p. Pavlíček: teď jsou vybráni jenom 3 účinkující a ví o to dopředu. 

 

V organizačním týmu se budou řešit připomínky mikroregionů a budou se snažit vše zapracovat do 

letošního ročníku. 
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Region Slovácko 

 

Pí Polišenská 

 

Více viz prezentace. 

 

 

 

Zápis:  

Bc. Aneta Procházková, Ing. Jana Kozelková 

odbor organizační správy a informatiky MěÚ UH 


